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__________________________________________________________ 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. április 7. 
(hétfő) napján 15:00 órai kezdettel megtartott soros testületi ülésén. 
 
Jelen vannak:  
Kosárszki József    polgármester 
Czövek Zoltán   alpolgármester 
Démi Zoltán    képviselő 
Pál Domonkos Csaba  képviselő 
Varga Zoltán    képviselő 
 
Tanácskozási joggal:  
Fidrich Tamásné             jegyző  
 
Meghívottak:  
A melléklet jelenléti ív szerint.  
 
Kosárszki József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
testületi ülés határozatképes, mivel a megválasztott 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő 
megjelent.  
 
Tárgyalandó napirendi pontokra a meghívóban szereplőektől eltérően tett 
javaslatot:  
 
1./ Javaslat Versenyképes Járások Programmal kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
A tárgyalandó napirendre egyéb módosító javaslat nem érkezett. A polgármester 
szavazásra bocsátotta a tárgyalandó napirendre tett javaslat elfogadását az 
elhangzottak szerint: 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 

A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 
 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
43/2025. (IV.7.) határozata 

a napirendi pontok elfogadásáról  
 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete a tárgyalandó napirendre 
tett javaslatot az alábbiak szerint fogadja el:  
 



1./ Javaslat Versenyképes Járások Programmal kapcsolatos döntés 
meghozatalára 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
 

1./ Javaslat Versenyképes Járások Programmal kapcsolatos döntés 
meghozatalára 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 

Kosárszki József polgármester: Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az előző ülésen 
elhangzottak mellett tenné le most is a voksát, ami a közvilágítás korszerűsítése. 
Voltak egy bejáráson a folyórész falut érintő belterületi részétől a külterületi részéig. 
Személyes véleménye az, hogy vannak benne lassú vízfolyású részek, talán sem 
emberéletet, sem vagyoni értéket nem veszélyeztet a saját megítélése szerint a patak 
jelenlegi formája. Tudja, hogy gond a csapadékvíz elvezetése. Nagyon jó lenne, ha 
mindkét célt meg lehetne valósítani.  
 
Szloboda Istvánné: A közvilágítás korszerűsítése esetében melyik két település lenne 
a konzorciumi tag? 
 
Kosárszki József polgármester: Söréd és Fehérvárcsurgó. 
 
Szloboda Istvánné: Ők a csapadékvízelvezetést is megjelölnek? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem, náluk a másodlagos cél az a járda építés.  
 
Szloboda Istvánné: Van még a körzetben olyan, aki csapadékvíz elvezetésre pályázik? 
 
Kosárszki József polgármester: Nincsen sajnos, ez is egy probléma, hogy nincs 
konzorciumi tag.  
 
Szloboda Istvánné: Mindenki megjelölt már két célt? 
 
Kosárszki József polgármester: Csak Bakonycsernyét, Isztimért és Balinkát tudja.  
 
Szloboda Istvánné: Van még idő arra, hogy két csatlóst találjanak Nagyveleg mellé? 
Nagyon fontos lenne a belvízelvezetés.  
 
Kosárszki József polgármester: A folyó nem nagyvelegi részén található egy hatalmas 
hódvár, ami megakadályozza a víz elfolyását.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Nézte a térképet és nagyjából 3-4 méter 
szintkülönbség van a szárító és a Király területe között. Az, hogy a szárítóig 
visszaduzzasztana a hódvár az elképzelhetetlen. A helyszínen is jelezte, hogy több 
télre azt a műtárgyat víz alatt hagyják és hagyják szétfagyni azért mert nem takarítják 
ki 1,5-2 millió forintért a folyót, azt elfogadhatatlannak tartja. 
 
Kosárszki József polgármester: Milyen műtárgyra gondol? 



 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A szárítónál, ami található. A betonvasak már kint 
vannak.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Fagyok már messze nincsenek, véleménye szerint +5 
fokban nem fog szétfagyni.  
 
Démi Zoltán képviselő: Erre nem lehet adni. Leesik 100 mm csapadék egy éjszaka 
folyamán aztán elfog önteni mindent.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Közvilágítás fejlesztése során fejlesztés nem fog 
történni csak annyi, hogy a mostani izzók ugyanakkora fényerővel cserélve lesznek 
LED-esre. Véleménye szerint ez nem meríti ki a fejlesztés fogalmát. Véleménye szerint 
ha fejleszteni szeretnének, akkor a kritikus utcákban cseréljék le a lámpatesteket 
nagyobb fényerőjű LED-es lámpákra. De ő a csapadékvíz elvezetését támogatja.  
 
Szloboda Istvánné: A közvilágítás esetében az áramdíjra vonatkozóan van valami 
tapasztalat, információ? 
 
Kosárszki József polgármester: Kaptak egy kimutatást a fogyasztásról. 60 %-os 
megtakarítást jelentene ez.  
 
Szloboda Istvánné: Csapadékvíz elvezetés esetében jegyző asszony említett - aki 
tapasztalt és kiváló szakember -, hogy vis maior esetében a fenntartás és karbantartás 
milyen fontos.  
 
Kosárszki József polgármester: Véleménye szerint egy kis összefogással ki lehetne 
tisztítani a folyópartot. 
 
Szloboda Istvánné: Igen egyetért vele, de ezt lentebbről kell kezdeni. Ezt a 
csapadékvíz elvezetési igényt jelölik valahol? Lesz ennek nyoma? 
 
Kosárszki József polgármester: Két célt kell megjelölni. Az egyik a közvilágítás 
korszerűsítése, a másik pedig a csapadékvíz elvezetés.  
 
Szloboda Istvánné: Javasolná, hogy ennek a pataknak a helyrajzi számát is tűntessék 
fel a pályázatban.  
 
Kosárszki József polgármester: Fel van tűntetve.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A Királyék telke és a szárító között 3-4 méteres 
szintkülönbség van. A társadalmi összefogás esetében az, hogy a lakókra van bízva 
a takarítás, azt problémásnak tartja. Ha valamelyik lakó nem takarítja ki a saját patak 
szakaszát, és azon szakasz végett magánterületeket elönt a víz és milliós károk 
keletkeznek, az önkormányzat nem terhelheti rá a lakóra a felelősséget, hiszen az 
önkormányzat a kezelője, ő a felelőse, az ő közterülete.  
 
Szloboda Istvánné: Lentebbről kellene kezdeni a visszatöltést. A kastély udvaron, ami 
keresztül jön víz, ott is az árok hiába van kipucolva a patak nyomvonala magasabban 
van. Mindenképpen kellene ott valamit csinálni, mélyíteni.  



 
Fidrich Tamásné jegyző: Nagyon nincs idő. Április 9-ig fel kell tölteni minden a 
pályázathoz kapcsolatos dokumentumot. A konzorciumi szándékmegállapodások mai 
, illetve a holnapi napon megköttetnek. Külön programban kell feltölteni a pályázatot, 
amelyhez informatikus segítségét kell kérni.  
 
Kosárszki József polgármester: Hiánypótlás benyújtására lesz még lehetőség. Holnapi 
napon fogják aláírni a konzorciumi megállapodást.  
 
Szloboda Istvánné: Felháborítónak tartja, hogy ha van Nagyvelegre 5 millió Ft körüli 
összeg, akkor miért nem döntheti el a település maga, hogy mire szeretné költeni.  
 
Pál Domokos Csaba: Közvilágítás fejlesztésre érkezett még ajánlat? 
 
Kosárszki József polgármester: A legjobb ajánlatot a Fény Sport Lux Kft. adta. Messze 
a legjobb. A kezdőrészlet 4,8 millió Ft, és 3 vagy 4 évre elosztva megfinanszírozzák a 
beruházás összegét.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Ez nagyon jó, csak az idei évi költségvetésnek is 
mínusz 6,5 millió Ft-tal futottak neki. Jó lenne nem tartozásokat tologatni magunk előtt.  
 
Szloboda Istvánné: Mennyi a legolcsóbb? 
 
Kosárszki József polgármester: 8,2 millió forint a legkedvezőbb ajánlat.  
 
Démi Zoltán képviselő: Akkor, ha jövőre is lesz ilyen pénzforrás, akkor az is a 
közvilágításra fog elmenni.  
 
Kosárszki József polgármester: Nem gondolná.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A beruházást elvégző vállalkozót most még nem kell kijelölni. 
Most egy fejlesztési igényt kell benyújtani, hogy fel tudja Fehérvárcsurgó, mint 
konzorcium vezető tölteni a pályázatot. Ez beérkezik a Megyei Önkormányzathoz, ott 
ellenőrzik, és továbbítják.  Visszaérkezik az önkormányzathoz akkor támogatói igényt 
kell benyújtani, ami már sokkal részletesebb. Ezt meg kell küldeniük a Minisztériumba, 
ahol döntenek róla, elkészül a támogatói okirat és utána indul a beruházás. Két 
lehetőség van,  a konzorciumok együttesen bekérnek 3 árajánlatot és ez esetben hogy 
egy céggel kötnek, mint konzorcium szerződést, vagy részajánlatok jönnek, s minden 
konzorciumi tag külön-külön köt szerződést. Mindhárom település bekér három 
ajánlatot és külön-külön valósítják meg a beruházást. Ha megvan a támogató döntés 
lehetne ezzel kapcsolatosan egy összevont ülést is tartani az érintett konzorciumi tag 
településekkel. 
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Lehet azt, hogy az elsődleges célra, ami a 
közvilágítás korszerűsítésének megvalósítása arra 2,8 millió Ft-ot szán az 
önkormányzat a vízelvezetésre pedig 2 milliót. Ilyen opció lehetséges? 
 
Kosárszki József polgármester: Ezt sajnos nem tudja. Egy-egy célt kellett megjelölni.  
 
 



Szloboda Istvánné: Ő sokkal fontosabbnak tartja a vízelvezetés kérdésének 
megoldását, mint a közvilágításét.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Ő pedig a közvilágítás korszerűsítését tartja 
fontosabbnak.  
 
Kosárszki József polgármester: Az lenne szerencsés, ha minden témában mindhárom 
település ugyanazt jelölné meg, mert akkor nem kell külön konzorciumot kötni, máshoz 
csatlakozni.  
 
Szloboda Istvánné: Jó lenne, ha a három település együtt tárgyalna, mert az mindig 
sokkal ésszerűbb.  
 
Kosárszki József polgármester: Az E.ON mindenkivel felmondja a karbantartásra 
vonatkozó szerződését. Az MVM pedig sokkal rosszabb feltételekkel veszi át. 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Söréd is járdára pályázik, a járda építés és 
csapadékvízelvezetés is az első nagy csoportba tartozik, így tudnak egy konzorciumot 
alapítani.  
 
Szloboda Istvánné: Módosításra lesz lehetősége az önkormányzatnak menet közben? 
Azért kérdezi, hogy ha közvilágításra olyan ajánlatot kapnak, amit nem tudnak 
elfogadni, lehet-e módosítani.  
 
Kosárszki József polgármester: Sajnos nem tudja, nem tud rá válaszolni. Javasolja 
elfogadni.  
 
Több kérdés, hozzászólás nem érkezett. A polgármester szavazásra bocsátotta a 
Versenyképes Járások Programmal kapcsolatos döntés elfogadását.  
 
 

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye: 5 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

44/2025. (IV.7.) határozata 
Versenyképes Járások Programban való részvételről 

 
Nagyveleg község Önkormányzat Képviselő-testülete testülete a Versenyképes 

Járások Programra az alábbi sorrendű fejlesztési igények benyújtását támogatja: 

1. „A térségi alapinfrastruktúra és elérhetőség fejlesztés” tématerületen belül 
Nagyveleg település teljes belterületén közvilágítás korszerűsítését tervezi. A 
korszerűsítés során 88 db LED-es lámpatest beszerzése és cseréje történne 
meg. Tervezett teljes költség: bruttó 10.515.001 Ft. (támogatási igény: 
4.835.139 Ft, önerő: 5.679.862 Ft) 

2. „A térségi alapinfrastrukúra és elérhetőség fejlesztés” tématerületen belül 
Nagyveleg településen az önkormányzat tulajdonát képező 0175/1 hrsz-ú 
csapadékvezíelvezető árok tisztítását tervezi. Tervezett teljes költség: bruttó 
5.715.000 Ft. (támogatási igény: 4.835.139 Ft, önerő: 879.861 Ft) 



A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy folytasson egyeztetéseket az 

érintettekkel, tovább kérje a Fejlesztési Fórum tagjait a fenti fejlesztési igény 

támogatására. 

Felkéri továbbá, hogy Fehérvárcsurgó és Söréd, mint leendő konzorciumi 

partnerekkel kössön szándéknyilatkozatot konzorcium létrehozására a fejlesztések 

megvalósulása érdekében, amelyről a következő képviselő-testületi ülésen 

tájékoztassa a képviselő-testületet. 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 
 

 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester a képviselő-testületi ülését 
bezárta.  

k.m.f. 
  
 
 
 
 
 

Kosárszki József      Fidrich Tamásné 
polgármester             jegyző 


